

ARRANGEMENTS

for the VII International Children's
Drawing Contest "Children all over the planet are friends"

1. GENERAL PROVISIONS

The arrangements for the VII International Children's Drawing Contest "Children all over the planet are friends" were developed pursuant to Clause 4.31 of the Regulations on the Ministry of Education of the Republic of Belarus approved by the Decree of the Council of Ministers of the Republic of Belarus as of 04.08.2011. No.1049 On Amending, Altering and Recognising as Invalid Certain Education Resolutions Adopted by the Government of the Republic of Belarus.

2. HOSTS OF THE CONTEST

the Ministry of Education of the Republic of Belarus;
the National Children and Youth Arts Centre, an educational institution of the Ministry of Education of the Republic of Belarus (the "National Children and Youth Arts Centre").
the United Nations in the Republic of Belarus.

3. PURPOSE OF THE CONTEST

The VII International Children's Drawing Contest "Children all over the planet are friends" (the "Contest") is held in order to strengthen international cultural relations; to draw attention to environmental issues and the importance of respect for nature, to develop children's art abilities; to identify and support talented children and youth.

4. PARTICIPANTS OF THE CONTEST

The competition is attended by students from children and youth additional education institutions, general secondary education institutions, and individual participants.

Age of the participants: from 4 to 16 years old.

Winners are determined in four age categories: from 4 to 6 years; from 7 to 9 years; from 10 to 13 years; from 14 to 16 years old.

5. DATE AND PLACE OF THE CONTEST

5.1. The announcement of the contest is posted on the official website of the National Children and Youth Arts Centre educational institution of the Ministry of Education of the Republic of Belarus no later than a month before the start of the contest.

– Eco Fact – the content of the entry should disclose the impact of human activities on climate change on our planet.

– Eco-tips: Save the Planet – the content of the entry should reflect the activities of each person in particular and the state in whole relating to solving the problem of climate change by reducing carbon emissions, applying energy-saving technologies, finding alternative energy sources, respect for nature, etc.

– My Green Planet – the content of the entry should acquaint with the unique diversity of wildlife of the planet, the richness of the animal and plant world, reflect the natural and climatic features of the country.

6.2. The contest accepts entries that are made in various types (painting, graphics, mixed media) and genres of fine art with the use of any materials.

The format of the entry is A3-A2. Entries should not be framed.

6.3. Only individual entries submitted by educational institutions, public organisations, and individuals are accepted to the contest.

Individual participants submit up to 2 entries to the contest. Each institution may submit up to 15 entries to the contest.

Only original entries are accepted. Copies, photocopies, or electronic versions thereof are not evaluated. Entries that do not meet the requirements of these arrangements, performed improperly, submitted without questionnaires, are not accepted.

Entries submitted to the contest will not be returned. The Organising Committee becomes the owner of the entries submitted for the contest and reserves the right to demonstrate them at non-profit events.

6.4. Each participant (educational institution, individual participant) accompanies their drawings with an application for participation in the contest that meets the set form and lists all the entries, indicates the name, full address, e-mail and contact numbers of the institution (author), teacher (please refer to Annex).

The electronic version of the application is sent to an email address ddp@nchtdm.by marked "Drawing Contest."

6.5. A questionnaire that is LEGIBLY completed (typed on a computer), in PRINTED LATIN or RUSSIAN LETTERS and meets the requirements of the specific form should be attached on the reverse side of each entry (please refer to Annex). Entries with illegible or completely blank questionnaires attached will not be accepted.

6.6. If you submit your entry for the contest, it means you accept the terms and conditions thereof.

7. CONTEST FINALISATION, AWARDING

7.1 The jury evaluates the entries submitted for the contest in the following age categories: 4-6 years, 7-9 years, 10-12 years, 13-16 years and in the following nominations: Painting, Graphics, Mixed Media.

7.2. Evaluation criteria:

A model questionnaire

VII International Children's Drawing Contest “ CHILDREN ALL OVER THE PLANET ARE FRIENDS ”	
Author's name and surname	
Author's date of birth	
The title of the work	
The name of the country	
The name of educational institution	
Postal address with postcode of educational institution (or individual participant)	
E-mail:	
Telephone (indicate the code of the country):	
Teacher's name and surname	

Application form for participation in International Children's Drawing Contest "Children all over the planet are friends"

The name of educational institution

The name of the country:

The postal address with postcode of educational institution:

Telephone number:

E-mail:

Teacher's name and surname:

No	Author's name and surname	Author's date of birth	The title of the work, technique
1			

УСЛОВИЯ

проведения VII Международного конкурса
детского рисунка «Дружат дети на планете»

1. ОБЩИЕ ПОЛОЖЕНИЯ

Условия проведения VII Международного конкурса детского рисунка «Дружат дети на планете» разработаны в соответствии с пунктом 4.31 Положения о Министерстве образования Республики Беларусь, утвержденного Постановлением Совета Министров Республики Беларусь от 04.08.2011 г. № 1049 «Об изменении, дополнении и признании утратившими силу некоторых постановлений Правительства Республики Беларусь по вопросам образования».

2. ОРГАНИЗАТОРЫ КОНКУРСА

Министерство образования Республики Беларусь;
учреждение образования «Национальный центр художественного творчества детей и молодежи» Министерства образования Республики Беларусь (далее – Национальный центр художественного творчества детей и молодежи);

Организация Объединенных Наций в Республике Беларусь.

3. ЦЕЛЬ КОНКУРСА

VII Международный конкурс детского рисунка «Дружат дети на планете» (далее – конкурс) проводится в целях укрепления международных культурных связей; привлечения внимания к экологическим проблемам и важности бережного отношения к природе; развития детского художественного творчества; выявления и поддержки талантливых детей и молодежи.

4. УЧАСТНИКИ КОНКУРСА

В конкурсе принимают участие дети и молодежь в возрасте от 4 до 16 лет.

Победители определяются по четырем возрастным категориям: от 4 до 6 лет; от 7 до 9 лет; от 10 до 13 лет; от 14 до 16 лет.

5. СРОКИ И МЕСТО ПРОВЕДЕНИЯ КОНКУРСА

5.1. Объявление о проведении конкурса размещается на официальном сайте учреждения образования «Национальный центр художественного творчества детей и молодежи» Министерства образования Республики Беларусь не позднее месяца до начала его проведения.

– «Экосоветы: спаси планету» – содержание работ должно отражать деятельность каждого человека в частности и целого государства в решении проблемы изменения климата путем сокращения выбросов углерода, применения энергосберегающих технологий, поиска альтернативных источников энергии, бережного отношения к природе и др.

– «Моя зеленая планета» – содержание работ должно знакомить с уникальным разнообразием живой природы планеты, богатством животного и растительного мира, отражать природные и климатические особенности своей страны.

6.2. На конкурс принимаются работы, выполненные в различных видах (живопись, графика, смешанная техника) и жанрах изобразительного искусства, любыми материалами.

Формат работ – А3-А2. Работы принимаются неоформленные.

6.3. Для участия в конкурсе принимаются индивидуальные работы. Участники представляют на конкурс не более 2 работ. Каждое учреждение может представить на конкурс не более 15 работ.

Принимаются только оригинальные работы. Копии, ксерокопии или электронные версии не оцениваются. Не допускаются к участию работы, которые не соответствуют требованиям данных условий, выполнены неаккуратно, без анкет.

Работы, присланные на конкурс, не возвращаются. Оргкомитет становится собственником работ, поступивших на конкурс, и оставляет за собой право демонстрировать работы на мероприятиях некоммерческого характера.

6.4. Каждый участник (учреждение образования, индивидуальный участник) вместе с рисунками предоставляет заявку на участие в конкурсе установленного образца, в которой перечисляются все работы, указывается название, полный адрес, e-mail и контактные телефоны учреждения (автора), педагога (см. приложение).

Электронный вариант заявки отправляется на электронную почту ddp@nchtdm.by с пометкой «Конкурс рисунков».

6.5. К каждой работе на обратной стороне должна быть прикреплена анкета, заполненная (набранная на компьютере) РАЗБОРЧИВО, ПЕЧАТНЫМИ ЛАТИНСКИМИ или РУССКИМИ БУКВАМИ определенного образца (см. приложение). Работы с неразборчивыми или полностью незаполненными анкетами будут исключены.

6.6. Подача работ на конкурс означает согласие с его условиями.

7. ПОДВЕДЕНИЕ ИТОГОВ КОНКУРСА, НАГРАЖДЕНИЕ

7.1 Жюри оценивает работы, предоставленные на конкурс, в возрастных категориях 4–6 лет, 7–9 лет, 10–12 лет, 13–16 лет и в номинациях: «Живопись», «Графика», «Смешанная техника».

VII Международный конкурс детского рисунка «Дружат дети на планете»	
Имя и фамилия автора	
Дата рождения автора	
Название работы	
Название страны	
Название учреждения образования	
Почтовый адрес с указанием индекса учреждения образования (либо индивидуального участника)	
Адрес электронной почты (e-mail)	
Телефон (указывать код страны и города)	
Ф.И.О. педагога	

Образец Заявки на участие в VII Международном конкурсе детского рисунка «Дружат дети на планете»

Название учреждения образования

Название страны

Почтовый адрес учреждения образования с указанием индекса

Телефон

Электронная почта

Педагог

№	Фамилия и имя автора	Дата рождения автора	Название работы, техника выполнения
1			